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PROTOKÓŁ Nr XXV/2008 

 
z sesji Rady Miasta Helu, która odbyła się dnia 11 września 2008 roku i dnia 26 
września 2008 roku w sali posiedzeń budynku Urzędu Miasta. 
 
I część obrad z dnia 11 września 2008 roku 
 
Godzina rozpoczęcia 1000            godzina zakończenia 1200   

 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miasta Helu Edward Mrozik. Przywitał 
zaproszonych gości.  
Stwierdził prawomocność obrad. Na ogólną ilość ustawowego składu Rady             
15 w sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności stanowi załącznik                    
do protokołu). 
Nieobecni: Drewing Sebastian. 
Następnie poinformował, że sesja jest dwuczęściowa i II część zaplanowana jest 
na dzień 26 września 2008 roku. 
Rada Miasta przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za” porządek obrad (porządek 
obrad stanowi załącznik do protokołu). 
Część druga 
Ad. do pkt 1. 
Przewodniczący Rady w imieniu radnych i pana burmistrza złożył na ręce pana 
komendanta Komisariatu Policji dla gmin Jastarnia i Hel podziękowania za 
dobro które funkcjonariusze policji czynią aby zapewnić społeczeństwu 
bezpieczeństwo. Następnie wręczył razem z panem burmistrzem drobne 
upominki: asp. szt. Eugeniuszowi Plińskiemu, asp. Pawłowi Budzisz, mł.asp. 
Patrycjuszowi Ladzińskiemu, sierż. szt. Mirosławowi Bolda, sierż. szt. 
Tomaszowi Lietzau, sierz. Michałowi Rost, asp. szt. Pawłowi Noetzel.  
Asp.szt. Eugeniusz Pliński podziękował za docenienie pracy funkcjonariuszy i 
wyróżnienie. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Miasta wraz z panem 
burmistrzem postanowili wesprzeć specjalnym oświadczeniem protest rybaków  
wyrażających swoje niezadowolenie w związku z pogarszającym się stanem 
rybołówstwa. 
Prezes Zarządu Oddziału Zrzeszenia Rybaków Morskich Pan Mirosław Indyk 
poinformował, że rybacy w związku ze złą sytuacją rybołówstwa bałtyckiego 
postulują o: 
- wznowienie połowów dorsza od pierwszego października, 
- ujawnienie wyników programu czterech kutrów w Komisji i Parlamencie 
Europejskim celem uwzględnienia ich wyników w szacowaniu zasobów dorsza 
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bałtyckiego dla zwiększenia kwot połowowych dla poszczególnych krajów 
nadbałtyckich, 
- wprowadzenie ekonomicznego rozwiązania dla rybołówstwa polskiego 
bałtyckiego na wzór innych krajów europejskich, 
- wypłatę deklarowanych rekompensat za postoje w 2008 roku do 15 
października 2008 roku, 
- zwolnienie łodzi o długości do 8 metrów z limitowania połowów dorsza na 
podstawie art. 2 Rozporządzenia Rady (WE) 1098/2007, 
- spotkanie z Premierem Donaldem Tuskiem. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt oświadczenia Rady Miasta Helu i 
burmistrza Helu dotyczący poparcia dla wszelkich działań zmierzających do 
rozwiązywania nagromadzonych przez wiele lat problemów polskich rybaków 
(oświadczenie stanowi załącznik do protokołu). 
Rada Miasta przyjęła oświadczenie jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Pan Mirosław Indyk poinformował, że komitet protestacyjny będzie prowadził 
akcję legalnie i zgodnie z prawem. 
 
Ad. do pkt 2 
a) projekt uchwały nr 1 
Skarbnik Miasta Pani Teresa Rzepko przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie miasta Helu na 2008 rok z naniesionymi poprawkami (projekt 
aktualny stanowi załącznik do protokołu). 
Radny Wojna stwierdził, że zwiększono dochody m.in. o kwotę 222.222,00 zł 
otrzymaną z Agencji Restrukturyzacji Rolnictwa na pokrycie wydatków 
poniesionych na inwestycje w Lokalnym Centrum Pierwszej Sprzedaży Ryb ale 
radni podjęli uchwałę o przekazaniu 500 tys. zł dlatego poprosił o wyjaśnienie 
co stało się z różnicą środków. 
Zastępca burmistrza poinformował, że część środków nie została jeszcze 
zwrócona ale po wyjaśnieniu pewnych kwestii z Agencją cała kwota 
prawdopodobnie jeszcze w tym roku zostanie zwrócona. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Helu na 2008 rok.  
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXV/146/08 w sprawie zmian w budżecie miasta Helu na 2008 rok, 
która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
Ad. do pkt 3 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na trasie Jurata-Hel  na wysokości plutonu 
granicznego przez jezdnię przebiega wąskotorówka przy której stoi uszkodzony 
krzyż św. Andrzeja od strony Juraty a jadąc od strony Helu krzyża nie ma więc 
należałoby uregulować sprawę znaków. 
Radna Janiak prosiła o: 
- informację na temat zaawansowania wniosku na modernizację sieci wodno-
kanalizacyjnej, 
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- informację do kogo należy usunięcie wraków – rozbitych samochodów – z 
osiedla, 
- informację kiedy rozpocznie się naprawa dziur na trasie Hel-Jurata. 
Radny Wojna prosił o informację: 
- kiedy zostanie zatopiony wrak, 
- czy istnieje szansa na pozyskanie środków z UE na modernizację sieci wodno-
kanalizacyjnej, 
- kiedy zostanie zakończona modernizacja kuchni w szkole i jaki będzie 
całkowity koszt klimatyzacji. 
Radny Oniszczuk prosił o przedstawienie przewidywanej wielkości zjawiska 
niespełnienia obowiązku szkolnego lub obowiązku nauki dla poszczególnych 
szkół i jakie zagrożenia przewiduje dyrekcja ZSO w zakresie realizacji tych 
przepisów. Radny zapytał również, czy przewiduje się zniesienie obowiązku 
noszenia jednolitego stroju w szkole. 
Radna Jarosz poprosiła o informacje: 
- czy przewiduje się wycięcie drzew na cmentarzu, 
- czy kanalizacja na ul. Wiejskiej zostanie naprawiona. 
Radna przedstawiła również wniosek komisji stałych Rady Miasta dotyczący 
włączenia do składu komisji przetargowej jednego lub dwóch radnych. 
Radna Michniewicz-Borkowska zapytała, czy ścieżka rowerowa będzie 
naprawiona ponieważ stan nawierzchni jest bardzo zły. 
Radna Konarska poprosiła o informację w jakiej formie organizacje 
pozarządowe piszą wnioski o dotacje z budżetu. 
Radny Choroń zapytał, czy miasto w wojskowym biurze projektów ma do 
odebrania jakiś projekt instalacji wodno-kanalizacyjnej. 
Radna Michniewicz-Borkowska stwierdziła, że trzeba rozwiązać problem 
parkowania samochodów na osiedlach w sezonie letnim, ogradzania łańcuchami 
miejsc i uniemożliwianie parkowania mieszkańcom. 
Ad. do pkt 4 
Zastępca burmistrza w odpowiedzi na pytania w sprawach bieżących 
poinformował, że 
- wystąpi z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o uzupełnienie 
brakującego oznakowania, 
- wniosek o przebudowę-modernizację sieci wodno-kanalizacyjnej został w I 
konkursie złożony, zweryfikowany i wymagał uzupełnienia, większość rzeczy 
została uzupełniona, problemem jest kwestia pozwolenia na budowę, gdyż musi 
40% zadań mieć pozwolenia na budowę jednak ten warunek nie został 
spełniony, nastąpiły podziały nieruchomości, obrót nieruchomościami, teraz 
weryfikowana jest lista nieruchomości przez które przebiega inwestycja i trzeba 
będzie występować o nowe uzgodnienia i otrzymanie pozwolenia na budowę, 
kolejny konkurs będzie na przełomie października-listopada więc może warunek 
dotyczący pozwoleń zostanie spełniony, 
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- usuwanie wraków samochodów należy do właścicieli, w drugiej kolejności do 
Straży Miejskiej w porozumieniu ze Starostwem Powiatowym, 
- wystąpi z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o remont drogi na trasie 
Hel-Jurata, 
- jednostka zostanie zatopiona na jesień jeżeli przygotowana zostanie 
dokumentacja techniczna, uzyskane wszystkie opinie od odpowiednich 
instytucji. 
Dyrektor ZSO poinformowała, że:  
- w Szkole Podstawowej uczy się 242 uczniów, Gimnazjum 134, Liceum 64, w 
przedszkolu są 104 osoby, 
- w przypadku szkoły podstawowej 51 osób realizuje obowiązek szkolny w 
innych szkołach, gimnazjum 22 osoby, 
- do końca miesiąca września spływają informacje o realizacji obowiązku 
szkolnego przez dziecko, 
- na razie nie ma dzieci które nie uczą się, a wykaz dzieci które powinny ten 
obowiązek spełniać przekazywany jest z Urzędu Miasta. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że jako nie spełnianie obowiązku szkolnego 
uznaje się nieobecność na 50% zajęć przeznaczonych w programie szkolenia. 
Dyrektor ZSO poinformowała, że w przypadku 6 osób na bieżąco śledzona jest 
frekwencja i wysyłana informacja do rodziców. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że szkoła ma dwa obowiązki: 
- zawiadomienie rodzica o nie wykonywaniu obowiązku szkolnego przez 

dziecko, 
- jeżeli powyższe nie skutkuje wystąpienie do Gminy o wszczęcie procesu 
egzekucyjnego. 
Dyrektor ZSO stwierdziła, że powyższe przepisy są stosowane.  
Poinformowała jednocześnie, że:  
- uchwałą Rady Rodziców została podjęta decyzja o nie noszeniu w szkole przez 
dzieci jednolitego stroju od 1 września, 
- w trakcie remontu kuchni pojawiły się problemy po zerwaniu podłogi dlatego 
czas prac będzie wydłużony do końca m-ca października, trwają prace nad 
przeprojektowaniem wentylacji i odzysku ciepła, w przyszłym tygodniu 
przedstawiony zostanie kosztorys. 
Zastępca burmistrza w odpowiedzi na dalsze pytania radnych poinformował, 
że: 
- obecnie nie jest planowana wycinka drzew na cmentarzu, 
- kanalizacja zostanie przeczyszczona specjalnym sprzętem do czyszczenia 

kanalizacji przez ZZOM, 
- radni mogą brać udział w komisjach przetargowych jednak nie mogą być 

członkiem komisji, 
- umówił się w wykonawcą ścieżki rowerowej na przegląd i miejscowo zostanie 

naprawiona, będzie dążył do zmiany nawierzchni, 
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- sprawa postojowych miejsc przy blokach należy do zarządcy danego osiedla, 
tj. do WAM, 

- jest uchwała która daje możliwość burmistrzowi organizowania konkursów 
grantowych dla organizacji pozarządowych ale w uchwale budżetowej można 
zadecydować o przeznaczeniu środków na określone zadania dla tych 
organizacji, 

- w wojskowym biurze projektów budowlanych w Gdyni gmina ma do 
odebrania tajną część projektu obejmującą tereny portu wojennego. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że ścieżka rowerowa nie nadaje się do jazdy 
a zastosowana technologia wykonania jest niewłaściwa dlatego nie ma sensu 
doraźna naprawa tylko wymiana nawierzchni. Zapytał jednocześnie, czy na 
sesje 26 września zostanie przygotowana uchwała nadania nazw ulicom. 
Zastępca burmistrza poinformował, że nie ma zagrożeń dotyczących nie 
przygotowania uchwały w powyższej sprawie. 
Radna Michniewicz-Borkowska zapytała, czy chór kościelny może wystąpić o 
środki na uszycie jednolitych strojów. 
Radny Wojna zapytał, czy jest realna szansa dotyczącą złożenia wniosku na 
modernizacje sieci wodno-kanalizacyjnej z uzyskanymi pozwoleniami na 
budowę do października. Prosił jednocześnie o przedstawienie przygotowanej 
kalkulacji na wykonanie wentylacji w szkole. 
Radny Oniszczuk zapytał, czy nie uzyskane pozwolenia na budowę były 
wynikiem niedopatrzenia ze strony gminy, czy wynikiem zmiany przepisów. 
Zastępca burmistrza poinformował, że wiedział o tym, iż nie ma odpowiedniej 
ilości pozwoleń ale w uzgodnieniu z Wojewódzkim Funduszem złożył wniosek 
ponieważ pozostałe elementy były spełnione, dokonano weryfikacji, wiele 
rzeczy zmieniało się w trakcie procedury konkursowej, uzupełniono pozostałe 
braki, priorytetem jest teraz uzyskanie pozwoleń. 
Radny Wojna stwierdził, że pracownicy powinni ostro się wziąć do pracy, żeby 
przygotować potrzebne materiały do projektu ponieważ za dużo lat już sprawa 
się ciągnie, a jest to najważniejszy projekt który powinien być priorytetem. 
Radny stwierdził, że nie wykonanie modernizacji sieci będzie hamulcem 
dalszego rozwoju miasta. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że bez środków zewnętrznych inwestycja nie 
może być zrealizowana a szansa na uzyskanie środków jest duża. 
Radna Michniewicz-Borkowska poprosiła o podanie radnym informacji na 
temat wycieczki do Hermeskeil i podanie osób które z Rady jadą. 
Sekretarz Miasta poinformował, że informacja była radnym podawana już w 
miesiącu maju, a obieg informacji powinien też być między radnymi. 
Radna Michniewicz-Borkowska stwierdziła, że nikt nie zaproponował 
przedstawicielom harcerstwa wyjazdu, a chcieliby nawiązać kontakt z 
partnerskim miasteczkiem. 
Radny Oniszczuk wyjaśnił, że:  
- on osobiście i Pani Teresa Matuszewska jadą do Hermeskeil, 
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- istnieje Koło Partnerskie które raz na dwa miesiące ma zebranie, 
- zebrania są otwarte dla wszystkich, 
- w wyjeździe biorą udział mieszkańcy, w tym Zrzeszenie Kaszubsko-
Pomorskie, zapisani do koła partnerskiego, przedstawiciele różnych instytucji. 
Przewodniczący Rady poinformował, że harcerstwo powinno nawiązać kontakt 
z szefem Koła Partnerskiego Panią Barbarą Tabor.  
Radna Janiak poprosiła radnego powiatu Mużę o informacje, czy zrobiona 

będzie droga Puck-Kosakowo. 
Pan Muża poinformował, że na drogi przeznaczone jest 500 tys. zł i w miesiącu 
październiku będą remontowane. 
Radna Jarosz stwierdziła, że na małej plaży jest bałagan, worki ze śmieciami są 
porozrywane i ZZOM powinien to sprzątać. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że mała plaża jest sprzątana codziennie, ale to 
ptaki roznoszą śmieci. 
Radna Matuszewska wnioskowała, żeby o wszelkich wydarzeniach w mieście 
informować radnych drogą sms. 
Sekretarz Miasta  stwierdził, że ze strony internetowej drogą meilową radni 
mogą otrzymywać wiadomość. 
Radna Michniewicz-Borkowska stwierdziła, że wystąpienie aktora 
Łukaszewicza w kościele podczas uroczystego zakończenia koncertu letniego 
było nie na miejscu. 
Radny Oniszczuk poinformował, że w połowie października odbędzie się 
konferencja w Gminie Rewal organizowana przez ZMiGM nt. skutków 
prowadzenia gazociągu północnego przez Morze Bałtyckie a w Krynicy 
Morskiej pod koniec miesiąca października odbędzie się walne zebranie 
delegatów ZMiGM. 
Po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował radnym                      
za uczestnictwo w sesji, po czym zamknął I część obrad. 
 
II część obrad z dnia 26 września 2008 roku 
Godzina rozpoczęcia 1000            godzina zakończenia 1200   

           

II część obrad otworzył Przewodniczący Rady Miasta Helu Edward Mrozik. 
Przywitał zaproszonych gości.  
Stwierdził prawomocność obrad. Na ogólną ilość ustawowego składu Rady             
15 w sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności stanowi załącznik                    
do protokołu). 
Radna Janiak poprosiła o zrobienie dłuższej przerwy po pkt.3 w celu wizji 
lokalnej. 
Rada Miasta przyjęła jednogłośnie 11 głosami „za” porządek obrad (porządek 
obrad stanowi załącznik do protokołu). 
Część druga 
Ad. do pkt 1. 
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Zastępca burmistrza poinformował, że nie zgłoszono żadnych wniosków i 
interpelacji. 
Ad. do pkt 2 
Radna Janiak zapytała, czy już coś wiadomo w sprawie zrobienia dojazdu do 
Państwa Sikora, czy ulica zostanie wytyczona. Prosiła jednocześnie o częstsze 
sprzątanie cmentarza. 
Radna Michniewicz-Borkowska stwierdziła, że często bywa na cmentarzu i 
jest zawsze posprzątane. 
Radna Matuszewska prosiła o: 
- poczynienie starań dotyczących uruchomienia basenu w porcie wojennym z 
dostępnością dla mieszkańców, 
- zwiększenie oświetlenia od strony latarni morskiej (ul. Bałtycka przy latarni i  
ul. Sosnowa- Instytut Meteo) 
- zrobienia dojścia do latarni, wykonanie kapitalnego remontu. 
Przewodniczący Rady prosił o zamontowanie lamp na ul. Plażowej stosownych 
do tego miejsca. 
Radny Chroń prosił o interwencje Straży Miejskiej w sprawie blokowania 
wjazdu na dojściu do szpitala. 
Radna Michniewicz-Borkowska stwierdziła, że jest za mała ściągalność 
podatku za posiadanie psa. 
Radny Motyka zapytał, czy przewidziany jest remont budynku w którym 
mieszka Pani Skwarlińska oraz czy wpłynęły wnioski dotyczące rozbudowy 
telefonii komórkowej. 
Ad. do pkt 3 
a) Pani skarbnik przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Helu 
za I półrocze 2008 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
Przedstawiła jednocześnie uchwałę Składu Orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 
16 września w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Helu informacji o 
przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2008 roku w której stwierdzono, że 
sporządzona informacja przedstawia faktyczny obraz wykonania budżetu za I 
półrocze 2008 r., zawiera niezbędne dane i informacje, które mogą być pomocne 
w zakresie podejmowania decyzji dotyczących pełnej realizacji dochodów oraz 
właściwego wykorzystania posiadanych środków na dalszą realizację zadań 
bieżących i inwestycyjnych w 2008 r. 
b), c) Dyrektor ZSO Pani Sojecka przedstawiła stan przygotowań ZSO w Helu 
do nowego roku szkolnego 2008/2009 oraz ocenę naboru do I klasy LO w roku 
szkolnym 2008/2009 (stan przygotowań i ocena stanowi załącznik do 
protokołu). 
Radna Janiak zapytała, czy istnieje możliwość zwiększenia ilości miejsc w 
przedszkolu. 
Dyrektor ZSO wyjaśniła, że potrzebne byłoby dodatkowe pomieszczenie, 
świetlica, sanitariaty dostosowane do potrzeb małych dzieci. Stwierdziła 
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jednocześnie, że w jednym budynku nie powinna być taka duża rozpiętość 
wiekowa. 
Radny Chroń zapytał panią dyrektor: 
- czy planowane jest przywrócenie gabinetu stomatologicznego, 
- kiedy zostanie przeniesiona świetlica z piętra na parter, 
- kiedy będzie remontowana mała sala sportowa. 
Dyrektor ZSO wyjaśniła, że: 
- po zrobieniu remontów i wydzieleniu pomieszczenia ruszy gabinet 
stomatologa, 
- po uruchomieniu stołówki świetlica zostanie przeniesiona, 
- nie wie kiedy będzie remontowana sala sportowa. 
Radna Soldatke zapytała jaka jest możliwość przyjęcia osoby na wózku 
inwalidzkim do szkoły. 
Dyrektor ZSO poinformowała, że zajęcia dla powyższych osób odbywać się 
będą na parterze w sali 107 ponieważ nie zaplanowano windy w budynku 
szkoły. 
Przewodniczący Rady zapytał, jak załatwiono sprawę wyżywienia dzieci w 
przedszkolu. 
Dyrektor ZSO wyjaśniła, że dzieci starsze chodzą na obiady do restauracji 
„Wanoga” a dla przedszkola przywożone są posiłki z Jastarni i podawane w sali 
nr 12. 
Radna Borowiec-Pytel poinformowała, że w ramach promocji będą 
wykonywane badania uczniów klas piątych, dlatego poprosiła o podanie ilości 
uczniów. 
Dyrektor ZSO poinformowała, że w klasach piątych jest 45 uczniów. 
Przewodniczący Rady poprosił o podanie ilości uczniów klasy pierwszej LO. 
Dyrektor ZSO poinformowała, że w klasie pierwszej jest 24 uczniów. 
Radny Motyka stwierdził, że na energię i ogrzewanie w szkole zaplanowano 
487 tys. zł, wykonano 237 tys. zł, dlatego zapytał, czy zakupione urządzenia 
prawidłowo funkcjonują i będą oszczędności. 
Dyrektor ZSO poinformowała, że nie jest w stanie powiedzieć czy będą 
oszczędności ponieważ ogrzewana jest też biblioteka która nie ma podlicznika. 
d) Informacja z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii” w I półroczu 
2008 roku stanowi załącznik do protokołu. 
Pełnomocnik burmistrza Helu ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych Pan Janusz Stanek poinformował, że na bieżąco realizowane były 
wszystkie przedsięwzięcia w ramach gminnego programu. 
Radna Michniewicz-Borkowska zapytała, czy przy planowaniu wydatków na 
rok 2009 założone zostanie dofinansowanie świetlicy na okres letni i 
wypoczynku dzieci. 
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Pan Stanek poinformował, że ujęte zostanie funkcjonowanie świetlicy w 
okresie letnim. Wyjaśnił również, że na obóz będą jechały nie tylko dzieci 
uczęszczające do świetlicy ale też dzieci które potrzebują pomocy. 
Radna Borowiec-Pytel zapytała, czy osoby uzależnione otrzymują środki na 
bazie gminy, szpitala, gminnego programu. 
Pan Stanek wyjaśnił, że zakupywane są testy na narkotyki i przekazywane do 
szpitala, ośrodka zdrowia a innych rzeczy nie może finansować. 
Radna Borowiec-Pytel zapytała, czy faktury wystawione na osobę potrzebującą 
pomocy są realizowane przez MOPS. 
Kierownik MOPS  Pani Lenc wyjaśniła, że pieniądze są przeznaczane tylko na 
wykup recepty. 
Radny Chroń poprosił o wyjaśnienie dlaczego w informacji napisano o złej 
współpracy ze świetlicą „Bocianie Gniazdo”. 
Pan Stanek wyjaśnił, że:  
- nie otrzymywał informacji niezbędnych do sprawozdania z realizacji 
programu,  
- prosi o usunięcie ze strony internetowej jednej strony ze sprawozdania 
świetlicy dotyczącej diagnozy psychologicznej dzieci, 
- nie zgadza się, żeby diagnozę psychologiczną wystawiały osoby które nie mają 
do tego uprawnień, 
- powyższe powodowało konflikty i problemy ze współpracą,  
- obecnie pracują dwie nowe panie w świetlicy po 4 godziny, 
- będzie dążył do zmiany nazwy na świetlica środowiskowa lub opiekuńczo 
wychowawcza. 
Radny Oniszczuk zapytał: 
- jakie podmioty uczestniczą w realizacji gminnego programu, 
- czego dotyczyły badania ankietowe wśród mieszkańców Helu skoro w 
gminnym programie była mowa o ankietach przeprowadzonych wśród uczniów, 
- kto obecnie pracuje i kieruje świetlicą, z jakim przygotowaniem 
Pan Stanek wyjaśnił, że: 
- w realizacji gminnego programu uczestniczą również podmioty spoza Helu jak 
ośrodek „Mrowisko”, który realizował dwa programy, 
- badania wśród mieszkańców były prowadzone za zgodą pani dyrektor ZSO 
podczas zebrań rodziców i dotyczyły poziomu wiedzy o uzależnieniach, 
- w świetlicy pracuje Pani Ewa Konkol i Pani Aneta Talaszka, wykształcenie 
wyższe magisterskie pedagogiczne. 
Przewodniczący Rady zapytał ile jest rodzin w Helu z problemem 
alkoholowym którym się udziela pomocy. 
Pan Stanek poinformował, że stałą opieką objęte jest to od 10 do 16 osób. 
Radna Janiak zapytała, czy komisja otrzymuje wiadomość na temat osób które 
chodzą na terapię. 
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Pan Stanek wyjaśnił, że obieg informacji jest utrudniony, nie otrzymuje 
informacji o decyzji sądu na temat przymusowego leczenia, ale praktykuje się 
wpisywanie przez instruktora obecności na terapii w dzienniczek. 
e) Pani mecenas Anna Dudkiewicz przedstawiła sprawy sądowe Gminy Hel 
(zestawienie spraw sądowych stanowi załącznik do protokołu). 
Następnie poinformowała, że po trwającym ponad 4 lata postępowaniu 
sądowym zostało zakończone postępowanie wywołane pozwem Komendy Portu 
Wojennego Hel która domagała się od Gminy Hel zapłaty ponad 1.033.000,00 zł 
z tytułu rozliczeń dot. dostarczania wody i odbioru ścieków. W wyniku 
postępowania przed sądem apelacyjnym 13 maja 2008 roku została zawarta 
ugoda kończąca spór. 
Radna Pełechaty poprosiła o informację na temat w/w ugody. 
Pani mecenas wyjaśniła, że gmina Hel miała zapłacić KPW w ramach ugody 6 
tys. zł. ale powstały ze strony KPW Hel należności na rzecz gminy, których 
powinniśmy się domagać. 
Radny Wojna zapytał, czy gmina domaga się powyższych należności. 
Pani mecenas poinformowała, że nie potrafi odpowiedzieć na powyższe pytanie 
ponieważ nie zajmuję się tą sprawą. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że wszelkie postępowania ZZOM prowadzone 
są przez innego pełnomocnika. 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w celu dokonania wizji lokalnej 
dokonanych inwestycji w ZSO. 
Ad. do pkt.4 
a) projekt uchwały nr 1 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Helu na 2008 rok. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXV/147/08 w sprawie zmian w budżecie miasta Helu na 2008 rok, 
która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
b) projekt uchwały nr 2 
Radny Oniszczuk wnioskował o naniesienie w § 1. pkt 2 projektu uchwały 
poprawki polegającej na zmianie numeracji ustępów na 1 do 25. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały z naniesioną poprawką w 
sprawie zmiany Programu współpracy Miasta Helu z Organizacjami 
Pozarządowymi na 2008 rok. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych – jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXV/148/08 w sprawie zmiany Programu współpracy Miasta Helu 
z Organizacjami Pozarządowymi na 2008 rok, która stanowi załącznik do 
protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
c) projekt uchwały nr 3 
Radny Oniszczuk wnioskował o naniesienie poprawek do załącznika projektu 
uchwały według których: 
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1) wstęp otrzymał brzmienie : „Działalność organizacji pozarządowych jest 
ściśle związana z ustrojem demokratycznym i ma istotny wpływ na rozwój 
społeczeństwa obywatelskiego, przyczyniając się do aktywizacji i integracji 
lokalnych społeczności. 

Organizacje te skupiają ludzi dzielących wspólne zainteresowania i pasje, 
nieobojętnych wobec tego, co dzieje się w ich otoczeniu. 

Są to zatem ludzie wrażliwi, zaangażowani, dysponujący nierzadko dużą 
wiedzą i doświadczeniem. Ich aktywność dotyczy wielu różnych dziedzin, 
takich jak pomoc niepełnosprawnym, dzieciom i młodzieży zagrożonej 
patologią, kształtowanie świadomości ekologicznej, upowszechniania kultury i 
zdrowego stylu życia. 

Dzięki tej aktywności, podejmowanej samodzielnie lub we współpracy z 
władzami samorządowymi, w istotny sposób zostaje wzbogacony zakres działań 
na rzecz mieszkańców Miasta. 

Rada Miasta Helu, stając na stanowisku, że wspomaganie organizacji 
pozarządowych jest realizacją zasady współpracy, która umacnia uprawnienia 
obywateli i ich wspólnot oraz przekonania, że: 

- dobre funkcjonowanie organizacji pozarządowych sprzyja tworzeniu 
więzi społecznych  i budowaniu społeczeństwa obywatelskiego, 

- działalność organizacji pozarządowych pozwala na efektywniejsze 
zaspokojenie potrzeb konkretnych grup mieszkańców, dzięki najlepszej 
znajomości tych potrzeb 

-   sprawne funkcjonowanie organizacji pozarządowych pozwala na istotne 
odciążenie sektora publicznego w realizacji niektórych działań, 

uchwala niniejszy Program jako wyraz polityki władz Miasta wobec organizacji 
pozarządowych, mających na uwadze zapewnienie im na terenie Helu lepszych 
warunków funkcjonowania oraz wspierania ich inicjatyw i działań.” 
2) rozdział  I otrzymał brzmienie: „Rozdział I Postanowienia ogólne 

§ 1. Program współpracy Miasta Helu z organizacjami pozarządowymi, 
zwany w dalszej części "Programem", stanowi element polityki społeczno-
finansowej Miasta. 

§ 2. Ilekroć w Programie jest mowa o: 
1) Miasto - należy przez to rozumieć Gminę Miejską Hel, 
2) Radzie - należy przez to rozumieć Radę Miasta Helu, 
3) Burmistrzu -należy przez to rozumieć burmistrza Helu, 
4) Organizacjach pozarządowych – należy przez to rozumieć niebędące 

jednostkami sektora finansów publicznych, w rozumieniu przepisów o 
finansach publicznych, i niedziałające w celu osiągnięcia zysku, osoby 
prawne lub jednostki nieposiadające osobowości prawnej utworzone 
na podstawie przepisów ustaw, w tym fundacje i stowarzyszenia, a 
także osoby prawne i jednostki organizacyjne działające na podstawie 
przepisów o stosunku Państwa do Kościoła Katolickiego w 
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Rzeczypospolitej Polskiej, o stosunku Państwa do innych kościołów i 
związków wyznaniowych oraz o gwarancjach wolności sumienia i 
wyznania, jeżeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie działalności 
pożytku publicznego, oraz stowarzyszenia jednostek samorządu 
terytorialnego. 

5) Celach priorytetowych - należy przez to rozumieć wybrane zadania z 
zakresu zadań własnych Miasta, określane corocznie przez Burmistrza 
dla poszczególnych edycji konkursów dla organizacji pozarządowych. 

6) Grantach - należy przez to rozumieć dotacje celowe dla organizacji 
pozarządowych, dotyczące projektów realizowanych w ciągu roku 
budżetowego, przyznawane w trybie Miejskiego Konkursu 
Grantowego. 

7) Konkursach - należy przez to rozumieć Miejski Konkurs Grantowy. 
8) Miejski Zespół Grantowy - należy przez to rozumieć Zespół powołany 

zarządzeniem Burmistrza w celu przeprowadzenia Miejskiego 
Konkursu Grantowego. 

9) Ofercie - należy przez to rozumieć zgłoszone przez organizację 
pozarządową na stosownym formularzu wniosku projekty realizacji 
zadania, na który wnioskodawca chce uzyskać dotację celową z 
budżetu miasta. 

10) Formularzu wniosku - należy przez to rozumieć przyjęty 
zarządzeniem Burmistrza wzór formularza wniosku, obowiązujący w 
Miejskim Konkursie Grantowym. 

§ 3. 1. Współpraca między władzami samorządowymi a organizacjami 
pozarządowymi, dotyczy zadań własnych Miasta, a w szczególności 
następujących dziedzin: 

1)  pomocy społecznej, w tym pomocy rodzinom i osobom w trudnej 
sytuacji życiowej oraz  wyrównywania szans tych rodzin i osób; 

2)  zapewnienia zorganizowanej opieki byłym żołnierzom zawodowym, 
którzy uzyskali uprawnienie do emerytury wojskowej lub wojskowej 
renty inwalidzkiej, inwalidom wojennym i wojskowym oraz 
kombatantom; 

3)  działalności charytatywnej; 
4)  podtrzymywania tradycji narodowej, pielęgnowania polskości oraz 

rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej; 
5)  działalności na rzecz mniejszości narodowych; 
6)  ochrony i promocji zdrowia; 
7)  działania na rzecz osób niepełnosprawnych; 
8)  promocji zatrudnienia i aktywizacji zawodowej osób pozostających 

bez pracy i zagrożonych zwolnieniem z pracy; 
9)  upowszechniania i ochrony praw kobiet oraz działalność na rzecz 

równych praw kobiet i mężczyzn; 



13 

10) działalności wspomagającej rozwój gospodarczy, w tym rozwój 
przedsiębiorczości; 

11)  działalności wspomagającej rozwój wspólnot i społeczności 
lokalnych; 

12)  nauki, edukacji, oświaty i wychowania; 
13)  krajoznawstwa oraz wypoczynku dzieci i młodzieży; 
14)  kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i tradycji; 
15)  upowszechniania kultury fizycznej i sportu; 
16)  ekologii i ochrony zwierząt oraz ochrony dziedzictwa 

przyrodniczego; 
17) porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz przeciwdziałania 

patologiom społecznym; 
18)  upowszechniania wiedzy i umiejętności na rzecz obronności 

państwa; 
19)  upowszechniania i ochrony wolności i praw człowieka oraz swobód 

obywatelskich, a także działań wspomagających rozwój demokracji; 
20)  ratownictwa i ochrony ludności; 
21)  pomocy ofiarom katastrof, klęsk żywiołowych, konfliktów zbrojnych 

i wojen w kraju i za granicą; 
22)  upowszechniania i ochrony praw konsumentów; 
23)  działań na rzecz integracji europejskiej oraz rozwijania kontaktów i 

współpracy między społeczeństwami; 
24)  promocji i organizacji wolontariatu; 
25)  działalności wspomagającej technicznie, szkoleniowo, informacyjnie 

lub finansowo organizacje pozarządowe oraz podmioty, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 
wolontariacie, w zakresie określonym w pkt 1- 24.” 

 
2. Burmistrz ustala corocznie cele priorytetowe z zakresu zadań określonych 

w ust. 1, dla poszczególnych edycji konkursów dla organizacji 
pozarządowych. Burmistrz może również określić procentowy udział 
środków finansowych przeznaczonych na poszczególne priorytety w ogólnej 
kwocie przewidzianej dla danej edycji Konkursu. 

§ 4. 1. Miasto może wspierać organizacje pozarządowe w szczególności 
poprzez: 

1)  dofinansowanie projektów dotyczących realizacji zadań miasta, 
2) działania na rzecz wzmocnienia instytucjonalnego organizacji 

pozarządowych np. konsultacje, szkolenia, konferencje, 
3)  wspieranie działań organizacji pozarządowych mających na celu 

propagowanie wśród mieszkańców Helu idei integracji europejskiej, 
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4)  wspieranie organizacji pozarządowych, starających się o środki z 
innych źródeł niż budżet miasta, poprzez między innymi udzielenie 
rekomendacji. 

§ 5. Dofinansowanie w formie dotacji celowej na realizację zadań z zakresu 
ujętego w § 3 ust. 1 odbywa się w trybie Konkursów organizowanych dla 
organizacji pozarządowych tj.: Miejskiego Konkursu Grantowego, 
przeprowadzanego w trybie przepisów ustawy o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie. 

§ 6. Wysokość środków przeznaczonych na dotacje w konkursach o których 
mowa w § 5 określa corocznie Rada Miasta uchwałą budżetową. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały z wyżej naniesionymi 
poprawkami w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Helu z 
Organizacjami Pozarządowymi na 2009 rok. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych – jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXV/149/08 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta 
Helu z Organizacjami Pozarządowymi na 2009 rok, która stanowi załącznik do 
protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
d) projekt uchwały nr 4 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie nadania nazw 
drogom wewnętrznym. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych – jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXV/150/08 w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym, która 
stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
e) projekt uchwały nr 5 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zamianę nieruchomości położonych w mieście Helu. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych – jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXV/151/08 w wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
położonych w mieście Helu, która stanowi załącznik do protokołu wraz z 
wynikiem imiennego głosowania. 
f) projekt uchwały nr 6 
Radny Wojna zapytał, czy mając dzierżawę na okres 10 lat Pani Behmke może 
zwrócić się o wykup nieruchomości gruntowej. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że może zwrócić się o wykup ale Rada Miasta 
musi wyrazić na to zgodę. 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie oddania w 
dzierżawę gruntu położonego w mieście Helu. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych – jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXV/152/08 w sprawie oddania w dzierżawę gruntu położonego w 
mieście Helu, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego 
głosowania. 
g) projekt uchwały nr 7 
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Radny Oniszczuk wnioskował o naniesienie zmiany w § 1 projektu uchwały, 
który otrzymał brzmienie: „1.Wyraża się zgodę, na bezprzetargowe oddanie w 
użyczenie na rzecz Wspólnoty Mieszkaniowej ulica Leśna 10, na okres 10 lat, 
części nieruchomości gruntowej, położonej w Helu, przy ulicy Leśnej o łącznej 
pow. 180 m2, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 397/16 i 403/2, 
gdzie wpisanym właścicielem jest Gmina Hel z przeznaczeniem na 
zagospodarowanie terenu jako zieleniec przyległy do posesji w/w wspólnoty 
mieszkaniowej.” 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały z wyżej naniesioną 
poprawką w sprawie oddania w użyczenie gruntu położonego w mieście Helu. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych – 14 głosami „za” przy 1 głosie 
„przeciwnym” podjęła uchwałę Nr XXV/153/08 w sprawie oddania w użyczenie 
gruntu położonego w mieście Helu, która stanowi załącznik do protokołu wraz z 
wynikiem imiennego głosowania. 
h) projekt uchwały nr 8 
Radny Oniszczuk prosił o napisanie w projekcie uchwały w § 1 słowa 
„projekt” z wielkiej litery. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia 
Gminy Hel do „Polskiego Projektu 400 Miast”. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych – jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXV/154/08 w sprawie przystąpienia Gminy Hel do „Polskiego 
Projektu 400 Miast”, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem 
imiennego głosowania. 
Ad. do pkt 5 
Zastępca burmistrza w odpowiedzi na interpelacje i pytania w sprawach 
bieżących poinformował, że: 
- nie będzie robiony dojazd do p. Sikora, 
- cmentarz jest sprzątany systematycznie, 
- doświetlanie ul. Sosnowej będzie robione jeszcze w bieżącym roku, 
- zrobienie dojścia do plaży od ul. Leśnej będzie zaplanowane, 
- Straż Miejska będzie interweniować w sprawie parkowania na dojściu do 
szpitala, 
- ściągalność podatku od psów zewidencjonowanych jest bardzo dobra, problem 
jest z psami niezarejestrowanymi, 
- remont budynku w którym mieszka Pani Skwarlińska będzie robiony, 
- nie wpłynęły żadne nowe wnioski dotyczace telefonii komórkowej. 
Sekretarz Miasta poinformował, że basen wojskowy jest zamknięty, nie 
przeszedł badan sanitarnych, musiałby być zrobiony kapitalny remont. 
Ad. do pkt.6 
Sprawozdanie burmistrza Helu z działalności okresie międzysesyjnym oraz z 
realizacji uchwał za okres od dnia 26 czerwca 2008 roku do dnia 24 września 
2008 roku stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodniczący Rady prosił o przybliżenie wiadomości na temat spotkań w 
sprawie obiektów fortyfikacyjnych. 
Zastępca burmistrza poinformował, że realizacja projektu „Nordowe 
dziedzictwo” będzie możliwa jeżeli gmina będzie właścicielem obiektów 
militarnych lub przejmie w użytkowanie. Właścicielem jest Skarb Państwa, 
grunty znajdują w się w zarządzie Lasów Państwowych ale oddane są wojsku w 
użytkowanie wieczyste. Wojsko zwracając grunty musi usunąć obiekty, które są 
zabytkami historycznymi i sytuacja jest patowa. Stanowisko miasta było takie, 
żeby przekazanie nastąpiło jednego dnia tzn. wojsko przekazałoby teren Lasom 
a Lasy gminie jednak przedstawiciele Lasów Państwowych twierdzą, że mogą 
przejąć tereny dopiero po przywróceniu przez wojsko do stanu pierwotnego. 
Sprawa nadal jest w toku, być może nastąpi możliwość podziału terenu. 
Radna Janiak poprosiła o przybliżenie informacji na temat składowiska 
odpadów i obwodnicy północnej. 
Zastępca burmistrza poinformował, że możliwość eksploatacji składowiska 
odpadów w Łebczu dobiega końca i w przyszłym roku definitywnie zostanie 
zamknięte. Najbliżej położone składowisko odpadów jest w Łużycach i z niego 
mogłyby korzystać gminy powiatu puckiego jednak musiałoby zostać 
rozbudowane, projekt rozbudowy jest już przygotowywany w dużym stopniu 
zaawansowania ale gminy musiałby partycypować w kosztach poprzez wejście 
do Komunalnego Związku Gmin. Następnie poinformował, że środki na budowę 
obwodnicy północnej aglomeracji miejskiej są zaplanowane w budżecie ale 
wydatki nastąpią dopiero w roku 2009-2010.  
Radny Oniszczuk zapytał, czy wiadomo jaki wkład w składowisko odpadów 
poniosłyby gminy. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że nie wiadomo jakie udziały będą 
poszczególnych gmin ale wpływ na ich wielkość będzie miała ilość 
odprowadzanych odpadów. 
Ad. do pkt 7 
Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły do Rady Miasta pisma: 
1) od zastępcy burmistrza o zajęcie stanowiska w sprawie Pani Agnieszki 
Poniewierskiej, która zwraca się z prośbą o wyrażenie zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy gruntu położonego przy ul. Kaszubskiej na okres 10 lat. 
Radna Jarosz stwierdziła, że wyżej wymieniana Pani miała zaległości w 
stosunku do gminy. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że wszystkie zaległości zostały spłacone. 
Rada Miasta pozytywnie zaopiniowała prośbę Pani Agnieszki Poniewieskiej 13 
głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”. 
2)  od zastępcy burmistrza skierowane do mieszkańców budynku Leśna 14 i 16 i 
do wiadomości przewodniczącego RM, dotyczące informacji o toczącej się 
procedurze związanej ze zmianą miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru działek 150/1-5, 
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3) od zastępcy burmistrza o zajęcie stanowiska w sprawie Pana Edwarda 
Koreńczuka, który zwraca się z prośbą o wyrażenie zgody na dokupienie części 
gruntu, ozn. geod. nr 482/2 na poprawę zagospodarowania posiadanej 
nieruchomości przy ul. Wiejskiej 130. 
Rada Miasta negatywnie zaopiniowała prośbę Pana Edwarda Koreńczuka - 11 
głosami „przeciwnymi”. 
4)  od Komisji Stypendialnej o dokonanie następujących zmian w uchwale Nr 
VIII/56/07 Rady Miasta Helu z dnia 26 kwietnia 2007 roku w sprawie 
„Regulaminu przyznawania stypendium za wyniki w nauce oraz za osiągnięcia 
naukowe, sportowe i artystyczne”:  
a) obniżenie średniej ocen dla studentów do 4,50 w § 2 pkt 3 ppkt c),   
b) wykreślenie słowa „uczniowie” w § 5 pkt 1 ppkt a), 
c) zmianę załącznika nr 1do uchwały: 

• pkt 1 otrzymałby brzmienie „Imię i nazwisko, data urodzenia ucznia 
(studenta)”, 

• pkt 3 otrzymałby brzmienie „Pełna nazwa szkoły (wydział, kierunek 
studiów)”; 

oraz przygotowanie jednolitego tekstu uchwały. 
5) od Pana Dariusza Ilków w sprawie przedłużenie umowy dzierżawy gruntu na 
okres 10 lat 
Rada Miasta skierowała pismo do zastępcy burmistrza z prośbą o odpowiedź. 
6) od Pana Mariusza Piórkowskiego dotyczące sprzedaży terenu dzierżawionego 
pod korty ziemne. 
Rada Miasta skierowała pismo do zastępcy burmistrza z prośbą o udzielenie 
odpowiedzi. 
7) od zastępcy burmistrza o zajęcie stanowiska w sprawie Pana Sługockiego, 
który zwraca się z prośbą o wyrażenie zgody na dokupienie części gruntu na 
poprawę zagospodarowania posiadanej nieruchomości przy ul. Wiejskiej 89. 
Rada Miasta skierowała pismo do rozpatrzenia przez Komisję Gospodarczą. 
 
Część III 
Ad. do pkt 1 
Radna Michniewicz – Borkowska prosiła, żeby radny Oniszczuk zgłaszał 
uwagi do projektów uchwał na klubie a nie na sesji. 
Następnie stwierdziła, że już mija rok od zawieszenia w obowiązkach 
służbowych burmistrza Helu Pana Mirosława Wądołowskiego i należałoby 
podjąć decyzję, czy nie przeprowadzić referendum, ponieważ zastępca 
burmistrza ma dużo więcej obowiązków i pracy a nie dostaje za to dodatkowego 
wynagrodzenia ani podwyżki. Zapytała również, czy Pan Pałkowski będzie 
kandydował na burmistrza Helu. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że radzi sobie z obowiązkami i wykonuje swoją 
pracę wraz z pozostałymi pracownikami Urzędu, nie potrafi odpowiedzieć na 
pytanie czy będzie kandydował na burmistrza. Poinformował jednocześnie, że 
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na pewno nie będzie kandydował w kolejnych wyborach, jeżeli będzie 
kandydował na burmistrza Pan Wądołowski.  
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że sytuacja jest kuriozalna ale to sąd 
rozstrzygnie sprawę. 
Radny Wojna stwierdził, że bez względu na zaistniałą sytuację radni powinni 
realizować swoje obietnice i program jak dotychczas. 
Radny Oniszczuk wyjaśnił, że poprawki do projektów uchwał muszą być 
zgłaszane na sesji lub pisemnie na komisjach. 
Radna Michniewicz – Borkowska stwierdziła, że harcerze chcieliby nawiązać 
kontakt z partnerskim miasteczkiem i dziwi się, że do tej pory nikt nie 
zaproponował wyjazdu instruktorom harcerstwa. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że radna powinna się zgłosić do działającego 
w Helu Koła Partnerskiego, które pomaga w kontaktach. 
Ad. do pkt 2 
Przewodniczący Rady poinformował, że mieszkańcy budynku tzw. „leżącego 
górnika” prosili o naprawienie dachu ponieważ przecieka. 
Zastępca burmistrza poinformował, że dach został naprawiony. 
Przewodniczący Rady poinformował, że są punkty w których cieknie woda i 
należy je zabezpieczyć, tj. przy „Kormoranie” wzdłuż wąskotorówki idąc 
wzdłuż batalionu po prawej stronie oraz przy rzutni granatem. 
Poinformował również, że Zarząd Koła Nr 3 ZBŻZiOR zaprasza radnych na 
uroczystość patriotyczno – religijną w dniu 1 października. 
Radny Oniszczuk prosił o zgłaszanie się radnych którzy chcą brać udział w 
konferencji dot. skutków prowadzenia gazociągu północnego przez Morze 
Bałtyckie. 
Przewodniczący Rady prosił o zgłaszanie zadań do planu pracy RM na 2009 
rok. 
Ad. do pkt 3 
Protokół z XXIV sesji Rady Miasta Helu został przyjęty jednogłośnie                       
15 głosami „za”. 
Po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował radnym za 
uczestnictwo w sesji, po czym zamknął obrady. 
Protokołowała: Daria Ziółkowska 
 
Załączniki do protokołu: 
1.   porządki obrad 
2.   listy obecności 
3.   oświadczenie RM  
4.   projekty uchwał 
5.   uchwały podjęte 
6. sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Helu za I półrocze 2008 roku 
7. stan przygotowań ZSO w Helu do nowego roku szkolnego 2008/2009 oraz ocenę naboru do I klasy LO w roku szkolnym 
2008/2009 
8. informacja z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii” w I półroczu 2008 roku 
9. zestawienie spraw sądowych Gminy Hel 
10. sprawozdanie burmistrza Helu z działalności okresie międzysesyjnym oraz z realizacji uchwał za okres od dnia 26 

czerwca 2008 roku do dnia 24 września 2008 roku 
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protokół zatwierdzony głosami: 
 
„za”       11 

„przeciw”     - 

 „wstrzymującymi się”    -                

dnia     29 października 2008 roku 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta Helu 

/-/  Edward Mrozik 
 

 
 


